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Protokół Nr XLIV/14 

 

z Sesji Rady Gminy Działdowo 

odbytej w dniu 8 maja 2014 roku w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Działdowo 

pod przewodnictwem Mirosława Zielińskiego – Przewodniczącego Rady Gminy. 

 

Sesja trwała w godzinach 10.00- 13.15 

 

Stan osobowy Rady wynosi 15 osób. W Sesji zgodnie z załączoną listą obecności 

uczestniczyło 12 radnych. Nieobecni radni: K.Doliński, D. Frejnik, K. Niewidziała. 

 

Spoza Rady w Sesji uczestniczyli:  

Jarosław Gawenda                             Radny Rady Powiatu Działdowskiego 

Kazimierz Kordecki Przewodniczący Zarządu Ekologicznego Związku Gmin   

„Działdowszczyzna” 

Andrzej Umiński   Komendant Hufca ZHP Działdowo 

 

Paweł Cieśliński   Wójt Gminy 

Jan Świniarski    Sekretarz Gminy 

Beata Antoszewska   Skarbnik Gminy 

Bożena Ziółkowska-Wójcicka           Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Bogumiła Stachowiak Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Burkacie 

Mieczysława Skała Kierownik Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu 

Katarzyna Trąbińska Komendant Straży Gminnej 

Andrzej Graszk Kierownik Gminnego Zakładu Usług Komunalnych  

w Uzdowie 

Danuta Smereczyńska Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Zdrowia 

Mariusz Margalski  Kierownik Referatu Rozwoju, Promocji, Inwestycji                     

i Zamówień Publicznych 

Grzegorz Małachowski  Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, 

Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami  

i Ochrony Środowiska 

 

 



 2

Drużyna UKS „Orlik”, grupa tenisistów reprezentujących gminę Działdowo.   

Sołtysi z terenu gminy, dyrektorzy szkół, mieszkańcy gminy oraz media lokalne. 

 

Ad. pkt 1 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Zieliński powitał uczestników Sesji                                       

i na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. /Stan rady w chwili otwarcia 

obrad: 11 radnych/. 

 

Ad. pkt 2 

Wójt Gminy  P.Cieśliński wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę nr XXVI/190/12 Rady Gminy Działdowo z dnia 2 października 2012 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Gminy Działdowo. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Zieliński zaproponował wprowadzenie powyższego 

projektu uchwały jako pkt 30 porządku obrad, następnie pkt 31 Sprawy bieżące, pkt 32 

Zamknięcie obrad.  

Rada jednogłośnie przyjęła proponowane zmiany przyjmując również jednogłośnie porządek 

obrad, który po wprowadzeniu dodatkowego punktu otrzymał brzmienie: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLIII Sesji Rady Gminy. 

4. Informacja Wójta o działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Wolne wnioski i zapytania. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2014 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Działdowskiemu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Działdowskiemu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Działdowskiemu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Działdowskiemu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Działdowskiemu. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Działdowskiemu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

instytucji kultury. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie oddania w użyczenie na okres 4 lat nieruchomości 

zabudowanej, położonej Grzybinach. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej , oznaczonej nr 391/3 obręb Uzdowo. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości zabudowanej, oznaczonej nr 16/3 obręb Klęczkowo. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Działdowo  

w 2014 roku. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany „Studium uwarunkowań 

 i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo”  

pow. działdowski woj. warmińsko-mazurskie. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Gminy Działdowo dla obszaru  farmy wiatrowej „Grzybiny”. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Zmiany Miejscowego 

Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Działdowo dla obszarów  

we wsiach Filice-Klęczkowo-Pożary-Wilamowo-Krasnołąka. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Zmiany Miejscowego 

Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Działdowo dla obszarów  

we wsiach: Burkat, Komorniki. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin dla dyrektorów i wicedyrektorów, określenia 

obowiązkowego tygodniowego wymiaru zajęć dla pedagogów, psychologów, 

logopedów, doradców zawodowych oraz norm zatrudnienia nauczycieli biblioteki 

szkolnej i nauczycieli świetlicy w szkołach i placówkach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Działdowo. 

24. Sprawozdanie z realizacji Gminnych Programów: Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy 

Działdowo w 2013 r. 



 4

25. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Działdowie za rok 2013. 

26. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Burkacie za 2013 rok. 

27. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Działdowie  

za 2013 rok. 

28. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2013. 

29. Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Gminy za rok 2013. 

30. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXVI/190/12 Rady Gminy Działdowo 

z dnia 2 października 2012 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Działdowo. 

31. Sprawy bieżące.  

32. Zamknięcie obrad.                              

 

 

Ad. pkt 3 

Protokół z XLIII sesji został przyjęty jednogłośnie bez odczytania.  

 

Ad. pkt 4 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 3 

do protokołu. 

Wójt Gminy P.Cieśliński poinformował, że rozpoczęto realizację inwestycji „Budowa sieci 

kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami w miejscowości Kisiny i Kurki”. Termin 

zakończenia inwestycji- 10 grudnia br. Czas na realizację jest bardzo krótki.  Dofinansowanie 

inwestycji wynosi 1 700 000 zł. Informacje na temat przebiegu inwestycji będą przekazywane 

na bieżąco. 

Ponadto realizowane są przedsięwzięcia z funduszu sołeckiego: budowa chodnika  

w Uzdowie, doposażenie placów zabaw. Zakończenie prac związanych  

z doposażeniem placów zabaw planowanej jest do rozpoczęcia wakacji, po to aby mogły  

z nich korzystać dzieci.  

Oczekujemy również na potwierdzenie i podpisanie umowy z Agencją Nieruchomości 

Rolnych na kanalizację w Gąsiorowie. Czekamy na decyzję z Warszawy. Jeśli uda się  

w miesiącach maj-czerwiec uzyskać zgodę i podpisać umowę, wówczas jeszcze w tym roku 

rozpoczniemy inwestycję.   
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Wójt Gminy  przekazał również, że w miesiącach czerwiec-lipiec prawdopodobnie rozpoczną 

się prace związane z budową wodociągu w Malinowie.  

Ponadto poinformował, że pani M.Skała przekaże informacje na temat planowanych 

turniejów na terenie gminy. 

 

Ad. pkt 5 

Kierownik M. Skała  poinformowała, że drużyna UKS „Orlik” z Burkatu zajęła  I miejsce 

 w Mistrzostwach Województwa w halowej piłce nożnej dziewcząt, natomiast tenisiści zajęli 

III miejsce w województwie. W turnieju tenisa stołowego udział wzięło 219 osób.   

W kategorii chłopców zajęli odpowiednio 1. miejsce – Mikołaj Skoneczka, 3. miejsce – 

Patryk Rudnicki i 4. miejsce – Mateusz Rutkowski. W kategorii dziewcząt 2. miejsce zajęła 

Aleksandra Grzebska. Ponadto pan Waldemar Sosnowski zajął 3 miejsce a pan  Jerzy 

Piskorowski  4. Dokonano fuzji z miastem Działdowo z uwagi na brak zawodników w danej 

kategorii wiekowej. Kierownik podziękowała dyrektorom za współpracę i pomoc  

w zorganizowaniu wyjazdów. 

W mistrzostwach piłki nożnej kobiet udział wzięło 12 drużyn. Za najskuteczniejszą 

bramkarkę została uznana Patrycja Kulczyńska, natomiast za najlepszą zawodniczkę Zuzanna  

Pieckowska. 

Wójt Paweł Cieśliński wraz z Przewodniczącym Rady Gminy Mirosławem Zielińskim, 

wręczyli zawodnikom oraz ich trenerom dyplomy i upominki.   

Trener UKS „Orlik” G.Efczy ński podziękował Wójtowi Gminy, Przewodniczącemu Rady 

Gminy, całej radzie gminy, osobom wspierającym działalność drużyny a szczególnie pani 

kierownik Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu M.Skale oraz kierownik Referatu Oświaty, 

Kultury i Zdrowia D.Smereczyńskiej. 

 

 O godzinie 10.25 na sesję przybył radny P.Stańczak. /Stan rady wynosi: 12 radnych/. 

 

Przewodniczący Rady Gminy M.Zieliński w związku z pkt 14 porządku obrad, poprosił  

o zabranie głosu Komendanta Hufca ZHP A.Umińskiego. 

Komendant Hufca ZHP A.Umiński podziękował za dotychczasową współpracę Wójtowi 

Gminy, Przewodniczącemu Rady Gminy jak również pani dyrektor za sprawowanie pieczy 
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nad silną drużyną z Ruszkowa. Poinformował, że jeden z członków drużyny z Ruszkowa 

Maciej Stempkowski będzie reprezentował nasz kraj  w obchodach bitwy pod Monte Cassino.  

Komendant A. Umiński omówił założenia działalności Stowarzyszenia a następnie 

poinformował o planach związanych z budynkiem szkoły w Grzybinach. Pozyskanie budynku 

w Grzybinach pozwoli szerzej realizować zadania. W założeniach będzie on stanowił 

całoroczną bazę szkoleniowo-wypoczynkową, niezamykającą się wyłącznie na członków 

stowarzyszenia.  

Planowana jest organizacja wypoczynku letniego i zimowego dla dzieci i młodzieży 

z naszego województwa jak i innych części kraju. Harcerzom umożliwi tani i atrakcyjny 

wypoczynek, organizację szeregu szkoleń w ciągu roku. Posiadany sprzęt wodny uatrakcyjni 

zagospodarowaną plażę nad jeziorem jak i umożliwi organizację spływów rzeką Wel. 

Opracowanie przez harcerzy folderu promującego walory turystyczne, przyrodnicze, 

historyczne  uatrakcyjni pobyt przyjeżdżającym gościom.  

Komendant A.Umiński wskazał również na inne zamierzenia: opracowanie fabuły gry 

terenowej po obszarze gminy, pozyskanie małych żaglówek, pozyskanie sprzętu  

do paintballu, pozyskanie rowerów w celu realizacji wycieczek i rajdów, wykorzystanie 

bliskości pól grunwaldzkich jako niebywałej atrakcji regionu. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Zieliński wspomniał o propozycji korzystania z bazy 

również przez szkoły z terenu gminy. W celu omówienia tej kwestii odbędzie się spotkanie 

 z dyrektorami szkół.  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczącego Zarządu Ekologicznego Związku 

Gmin o zabranie głosu.  

Przewodniczący Zarządu K.Kordecki  przekazał informacje na temat spotkań 

organizowanych w siedzibie Związku (w których uczestniczył radny J.Gorczyca), mających 

na celu wypracowanie wniosków z dotychczasowej gospodarki odpadami.  

Z dniem 1 stycznia zostanie ogłoszony nowy przetarg, z perspektywą trzyletnią. Płynność 

prawa i przygotowywana zmiana ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach  wiele 

zmienia. Jak poinformował, Przewodniczący K.Kordecki trzykrotnie spotkał się z radnymi 

wytypowanymi przez rady, aby pewne sprawy przekonsultować, usprawnić, zmienić.  

W poniedziałek odbędzie się spotkanie z pracownikami merytorycznymi gmin, którzy 

odpowiadają za gospodarkę komunalną w samorządach, w celu przedstawienia prac, które 

powstały w wyniku trzydniowych konsultacji.  

Następnie Przewodniczący Zarządu EZG K.Kordecki omówił proponowane zmiany 

dotyczące częstotliwości odbioru odpadów: popioły w sezonie zimowym odbierane 
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dwukrotnie (od listopada do maja), natomiast od maja do listopada raz w miesiącu. 

Bioodpady w sezonie letnim do końca października- dwa razy w miesiącu, odpady zmieszane 

w okresie letnim na obszarach wiejskich odbierane będą dwukrotnie, zostanie zwiększona 

częstotliwość odbioru również w przypadku zabudowy wielorodzinnej. 

Zmiany wyeliminują wiele uwag kierowanych do Związku. 

Przewodniczący Zarządu wspomniał, że problem występuje z bioodpadami. Ustawa mówi  

o odpadach biodegradowalnych, pochodzących z gospodarstwa domowego. Nie unikamy 

jednak pomocy, jesteśmy zainteresowani odbiorem liści czy też trawy. Dyskutowaliśmy jak 

rozwiązać ten problem. Być może określimy, że w ramach opłaty będą przyjmowane odpady  

w ilości do 4 worków.  

Przewodniczący K.Kordecki nawiązał również do sprawy zgłaszanej przez Sołtysa Sołectwa 

Malinowo, informując, że liście mogą zostać przekazane bezpłatnie na kompostownię w 

Zakrzewie. Zaznaczył, że w workach nie mogą być odbierane z uwagi na duże ilości.  

Następnie przedstawił dane na temat ilości zebranych odpadów w odniesieniu do trzech 

asortymentów:  

- papier – od stycznia do końca czerwca :108 t, od lipca do grudnia - 364 t (trzykrotnie 

więcej),  

- plastik-  do czerwca w dowolnym systemie164 t,  natomiast w obowiązkowym 564 t, 

-  szkło- do 30 czerwca 279 t natomiast od 1 lipca do końca roku  816 ton. 

Przychody z tytułu opłaty za zagospodarowanie odpadami, na którą składa się zbiórka, 

przetworzenie odpadów, obsługa sytemu, według deklaracji wynosiła 4  541 453 zł,  

natomiast wydatki wynoszą 5 042 896 zł.  Brakuje 469 000 zł. Koszty zagospodarowania 

odpadów wyniosły 4 409 223 zł, utrzymanie całego sytemu i organizacji- 633 672 zł ( w tym 

mieści się koszt zakupu systemu komputerowego, opłaty za przesyłki pocztowe 35000 zł). 

Deficyt wynosi 125 000 zł. Mieszkańcy zalegają na kwotę 300 000 zł, gdyby zapłacili, 

Związek byłby na plusie.  

Przewodniczący Związku K.Kordecki  powiedział, że nie zakłada się podniesienia stawki 

natomiast zwiększa się  częstotliwość odbioru odpadów.  

Przewodniczący M.Zieliński zabrał głos w sprawie liści i traw, w przypadku których 

problem w tym roku zaczął się już w miesiącu kwietniu.   

Przewodniczący Zarządu Związku zaznaczył, że są to anomalia pogodowe i należy spojrzeć 

całościowo. To nie jest problem, podejmiemy dyskusję jednak wszystko wiąże się z kosztami.  

Poinformował o kosztach za obsługę w kasach. Za przyjmowanie opłat za odpady w kasach 

gmin PGKiM Nidzica i Lidzbark zapłacono za okres pół roku 34 000 zł. Wcześniej 
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deklarowano, że kasy będą udostępniane bezpłatnie.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał ile kosztuje utrzymanie  kasy w urzędzie gminy. 

Przewodniczący Zarządu K.Kordecki   poinformował, że od 1600 zł - Nidzica, 1200 zł -

Lidzbark, 600 zł Płośnica. 

Przewodniczący Rady Gminy  M.Zieliński wspomniał o propozycji utworzenia kasy  

w naszym urzędzie. 

Przewodniczący Zarządu Związku poinformował, że mieszkańcy miasta i gminy 

Działdowo mogą płacić na poczcie, w kasie Związku na ulicy Osiedleńczej i Przemysłowej.  

W kasach gmin nie tworzono punktu z uwagi na niewielką odległość od ul.Osiedleńczej.   

Radny K.Chyliński poinformował, że firma odbierająca odpady niszczy kosze, które 

stanowią własność mieszkańców. 

Przewodniczący K.Kordecki  poprosił o zgłaszanie takich przypadków do pana  

M. Niedźwiedzkiego, pod numerem telefonu 698 17 70. 

Przewodniczący Zarządu Związku wspomniał o karach nakładanych na firmy odbierające 

odpady.  

Sołtys z Turzy Wielkiej zwrócił uwagę na bałagan pozostawiany przy odbiorze popiołu oraz 

na niewielką ilość worków pozostawianych  na opady segregowane.    

Przewodniczący Zarządu Związku EZG poinformował, że w specyfikacji napisano,  

że mieszkańcy powinni otrzymać taką liczbę worków jaką wystawiono.  

Sołtys zaznaczył , że w przypadku osób mieszkających w bloku, często kiedy wracają z pracy 

okazuje się, że worków już nie ma.   

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby przekazać worki sołtysom, u których będą 

mogli odebrać je mieszkańcy.  

Radna T.Majorowska zaznaczyła, że otrzymała mniej worków niż wystawiła, ponadto nie 

otrzymała worków na bioodpady.  

Sołtys E.Walewacz wspomniała, że otrzymała inne worki niż wystawiała. Zwróciła również 

uwagę na nieporządek w lesie. 

Przewodniczący Zarządu Związku EZG poinformował, że zwrócił się do burmistrzów, 

wójtów aby ich służby przeprowadziły kontrole, czy wszyscy , którzy prowadzą działalność 

mają podpisane umowy. Okazało się, że wszyscy mają podpisane umowy. Od 1 stycznia 

Związek  planuje przejąć również  nieruchomości niezamieszkałe.  

Wójt Gminy  zabrał głos wspominając o zorganizowanych pracach związanych ze 

sprzątaniem rowów, pasów drogowych dróg gminnych i powiatowych. Doszło do 
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porozumienia z Zarządem Dróg Powiatowych, który zajął się wywozem śmieci. Dzięki 

aresztowi śledczemu uzyskaliśmy pracowników. W ciągu miesiąca zebrano 14 ton śmieci.   

Sołtys z Myśląt B.Gocławska zapytała dlaczego firma przyjeżdżająca po plastik nie zabiera 

wszystkich śmieci. Wypróżniają kosz, który jest pełny a drugi, nie zapełniony do końca 

pozostawiają. Zbliża się lato więc odpadów tego typu będzie więcej. Tak sytuacja wygląda 

przy wszystkich blokach. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Zieliński wspomniał, że problem ten poruszał pół roku 

temu. Padła odpowiedź, że związane jest to z harmonogramem wywozu.   

Przewodniczący Zarządu K.Kordecki  powiedział, że jeśli przyjeżdża samochód powinien 

zabrać wszystkie odpady. Dodał, że zwróci uwagę na ten problem. 

Następnie zaprosił mieszkańców na godz. 12.00 na festyn z okazji 10lecia Polski w Unii 

Europejskiej. Za zużyty sprzęt przywieziony na festyn mieszkaniec otrzyma drzewko bądź 

krzewy. 

Przewodniczący Rady Gminy M.Zieliński ogłosił przerwę w obradach o godz. 11.15.  

O godz. 11.55 Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady XLIV Sesji Rady Gminy 

Działdowo.  

/Po przerwie stan osobowy  rady wynosi: 11 radnych. Nieobecny radny P.Jabłonowski/ 

 

Ad.pkt 6 

Skarbnik Gminy przedstawiła proponowane zmiany do budżetu gminy, zgodnie  

z uzasadnieniem.  

Rada jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XLIV/345/14 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2014 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.pkt 7 

Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt uchwały dotyczy pomocy finansowej w kwocie 

8500 zł dla Powiatu Działdowskiego z przeznaczeniem na zatokę autobusową  

w Jankowicach.  

Rada jednogłośnie podjęła  

Uchwałę Nr XLIV/346/14 w sprawie udzielania pomocy finansowej Powiatowi 

Działdowskiemu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Ad.pkt 8 

Skarbnik Gminy przekazała, że projekt dotyczy pomocy finansowej dla Powiatu 

Działdowskiego w kwocie 39 500 zł na przebudowę chodnika wzdłuż drogi powiatowej  

w miejscowości Sławkowo.  

Rada jednogłośnie podjęła  

Uchwała Nr XLIV/347/14 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Działdowskiemu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad, pkt 9 

Skarbnik B.Antoszewska przekazała, że pomoc finansowa w kwocie 17 500 zł dla Powiatu 

Działdowskiego przeznaczona jest na przebudowę chodnika w miejscowości Burkat.  

Rada jednogłośnie podjęła  

Uchwała Nr XLIV/348/14 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Działdowskiemu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad.pkt 10 

Skarbnik Gminy przekazała, że pomoc finansowa dla Powiatu Działdowskiego w kwocie  

20 000 zł. przeznaczona jest na budowę chodnika w miejscowości Księży Dwór.  

Rada jednogłośnie podjęła  

Uchwała Nr XLIV/349/14 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Działdowskiemu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad.kt 11 

Skarbnik Gminy przekazała, że pomoc finansowa w kwocie 8 500 zł  przeznaczona jest na 

przebudowę  zatoki autobusowej w miejscowości Gąsiorowo.  

Rada jednogłośnie podjęła  

Uchwała Nr XLIV/350/14 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Działdowskiemu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Ad pkt 12 

Skarbnik B.Antoszewska przekazała, że pomoc dla Powiatu Działdowskiego przeznaczona 

jest na projekt „Reintrodukcja kuropatwy na terenie Powiatu Działdowskiego”.  Kwota 3 825 zł. 

Radny P.Stańczak zapytał, na jakim terenie w gminie  zostały wypuszczone kuropatwy. 

Wójt Gminy  poinformował, że nie wskaże precyzyjnie obszaru. Na terenie powiatu 

funkcjonuje dziewięć kół łowieckich. Projekt trwa trzeci rok. Koła łowieckie po uzgodnieniu 

z nadleśnictwem wskazały miejsca, w których kuropatwy zostaną wypuszczone. Każde koło 

otrzymało po 120 szt. Na terenie gminy leży pięć kół łowieckich (DZIK, ŚWIT, SZARAK, 

LIS, GŁUSZEC,)  więc na pewno znajdują się na terenie gminy.   

Rada jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XLIV/351/14 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Działdowskiemu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad.pkt 13 

Skarbnik Gminy   poinformowała, że zgodnie z ustawą corocznie  zatwierdzane  

są sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu jak również Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Burkacie.  

Rada jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XLIV/352/14 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

instytucji kultury. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. pkt 14 

Kierownik G.Małachowski  poinformował, że komendant Hufca ZHP A.Umiński omówił 

działalność związaną z budynkiem w Grzybinach. Przedstawił korzyści dla gminy z tytułu 

przekazania budynku. Ponadto gmina nie będzie ponosiła kosztów utrzymania (energia, woda, 

ogrzewanie, itd.) stanowiących kwotę ok. 35 000 zł w skali roku. Do dyspozycji Gminnego 

Ośrodka Kultury i Sportu pozostaną dwa pomieszczenia. Świetlica nadal będzie 

funkcjonowała.  

Rada jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XLIV/353/14 w sprawie oddania w użyczenie na okres 4 lat nieruchomości 

zabudowanej, położonej w Grzybinach. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Ad. pkt 15 

Kierownik G.Małachowski  wskazał na lokalizację przedmiotowej działki. Wartość 

nieruchomości zgodnie z wyceną operatu szacunkowego opiewa na kwotę 3005 zł (netto).  

Po podjęciu uchwały zostanie sprzedana w formie przetargu ograniczonego. Przylega  

do dwóch nieruchomości, nie ma dostępu do drogi. 

Rada jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XLIV/354/14 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, oznaczonej nr 391/3 obręb Uzdowo. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad.pkt 16 

Kierownik G.Małachowski  omówił położenie przedmiotowej nieruchomości. Działka  

o powierzchni 0,35 ha, zgodnie z operatem szacunkowym została wyceniona na kwotę  

24 500 zł.  

Rada jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XLIV/355/14 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości zabudowanej, oznaczonej nr 16/3 obręb Kl ęczkowo. 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad.pkt 17  

Kierownik G.Małachowski  poinformował, że art. 11a ustawy o ochronie zwierząt obliguje 

radę gminy do podjęcia niniejszej uchwały. Treść programu nie ulega zmianie, jedynie kwota 

w budżecie. Na rok obecny zaplanowano 55 000 zł. Do końca kwietnia wydatkowano  

15 000 zł.  

Rada jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XLIV/356/14 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Działdowo 

 w 2014 roku. 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad.pkt 18  

Kierownik G.Małachowski przekazał, że Zarząd Dróg Wojewódzkich, Rejon Dróg 

Wojewódzkich w Nidzicy wystąpił z prośbą o zniesienie statusu pomnika przyrody drzewa – 
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lipa drobnolistna, rosnącego wzdłuż drogi prowadzącej z Uzdowa w kierunku Nidzicy. 

Drzewo przewidziane jest do usunięcia, co wymaga pozbawienia statusu pomnika przyrody 

przez radę gminy. Projekt uchwały został uzgodniony z Regionalnym Dyrektorem Ochrony 

Środowiska.  

Rada jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XLIV/357/14 w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad.pkt 19  

Wójt Gminy P.Cieśliński  poinformował, że doprowadzono do zakończenia prac nad 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo. Jest 

to dokument strategiczny, wskazujący na to, jakie inwestycje są dopuszczalne bądź nie na 

terenie gminy. Ostatnie Studium zostało uchwalone w 2001 roku. W między czasie,  

po pierwszych pracach nad farmami wiatrowymi dokonano zmian w części tekstowej 

Studium. Dodano w treści akapit umożliwiający prowadzenie takich inwestycji. W tej chwili, 

w związku ze zmianą ustawy niezbędne było wprowadzenie załącznika graficznego. 

Określono obszary, w których taka inwestycja może powstać.  

W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. Rada większością głosów /10 głosów „za”, 1 głos 

„wstrzymujący się”, 0 głosów „przeciw”/ podjęła 

 Uchwałę Nr XLIV/358/14 w sprawie uchwalenia zmiany „Studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo” pow. Działdowski 

woj.warmińsko-mazurskie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt 20  

Wójt Gminy  poinformował, że ukończono prace związane z opracowaniem zmian  

w miejscowym planie, dotyczące m.in. miejscowości Grzybiny.  Farma wiatrowa, na której 

docelowo ma być zlokalizowanych 14 turbin, z tego 11 turbin w rejonie Grzybin, 3 wzdłuż 

drogi wojewódzkiej w kierunku Dąbrówna.  Wykonano wszelkie badania związane  

z oddziaływaniem na środowisko, badania ornitologiczne, badania nietoperzy oraz określono 

tereny, na których dopuszcza się tego typu inwestycje. W fazie uzyskiwania pozwolenia na 

budowę oraz raportu środowiskowego inwestor będzie musiał otrzymać zgodę na precyzyjne  

usytuowanie turbin. Jeżeli wszystkie parametry zostaną spełnione i otrzyma na wszystkie 

zgodę powstanie 14 turbin, jeśli nie mogą nastąpić zmiany. Turbiny nie mogą być 
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zlokalizowane w odległości mniejszej niż 500 m od terenów zabudowanych bądź planowanej 

czy istniejącej linii zabudowy, 200 m od zwartych kompleksów leśnych, 150 m od dróg 

wojewódzkich, 100 m od dróg powiatowych i 50 m od dróg gminnych. Są to ogólne zasady. 

Jest to wstępny element inwestycyjny. Inwestor musi uzyskać pozostałe dokumenty, łącznie  

z pozwoleniem  na budowę i inne. Nie wiadomo czy to się uda. Na dzień dzisiejszy 

zrezygnowała jedna z firm, a jeśli chodzi o pozostałe trudno powiedzieć czy doprowadzą 

inwestycje do końca.  

Przewodniczący Rady Gminy umożliwił zabranie głosu pani I.Kuczmańskiej. 

Mieszkanka gminy pani I.Kuczmańska zapytała czy brane są pod uwagę podpisy 700 

mieszkańców gminy Działdowo, którzy nie zgadzają się na farmy wiatrowe. Podpisy nadal  

są zbierane. Mieszkańcy nie chcą farm wiatrowych. 

Wójt Gminy  odpowiedział, że mieszkańcy jak i organizacje mają prawo zbierać podpisy, 

przeprowadzać ankiety, rozmawiać z mieszkańcami itd. My mamy obowiązek trzymania się 

procedur. Najważniejszą sprawą jest debata publiczna z mieszkańcami.  

W odniesieniu do planowania przestrzennego nie powiadamia się wszystkich mieszkańców, 

nie organizuje się spotkań bowiem są dyskusje publiczne, wyłożony plan, Studium itd.   

Mimo wszystko przeprowadzane są zebrania. Ostatnie było w Grzybinach, na którym 

pojawiło się ok. 25 osób.  Dotyczyło tylko i wyłącznie sprawy wiatraków. Przedstawiono 

koncepcję tej inwestycji. Nie było głosów sprzeciwu.  

Wójt Gminy ponownie podkreślił, że trzymamy się procedur a ponadto organizujemy 

zebrania z mieszkańcami (i przed zmianami w planie i po wyłożeniu planu). Jeżeli będziemy 

przygotowywali następne zmiany w planie pojedziemy do pozostałych miejscowości, których 

dotyczą. Spotkania organizowane są tylko w kwestii wiatraków.  

Pani I.Kuczmańska powiedziała, że jest to nieprawda ponieważ musiała pisemnie poprosić  

pana Wójta, aby zrobił zebrania. Zapłaciła, aby wynająć salę, która jest dla mieszkańców. 

Stanęły trzy wiatraki, a kiedy były zebrania. Mieszkańcy nie są informowani. Nie odpowiada 

pan na pisma, które piszemy jako Stowarzyszenie Ogólnopolskie.   

 

W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. Rada większością głosów /10 głosów „za”, 1 głos 

„wstrzymujący się”, 0 głosów „przeciw”/ podjęła 

Uchwałę Nr XLIV/359/14 w sprawie zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Gminy Działdowo dla obszaru farmy wiatrowej „Grzybiny”. 

Uchwala stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
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Pkt 21  

Wójt Gminy  P.Cieśliński przekazał, że planowana jest niewielka farma, 3-4 wiatraki  

na obszarze między Krasnołąką, Klęczkowem i Wilamowem. Dwóch inwestorów ubiegało się 

o teren, z czego jeden wycofał się. Doprecyzowano obszar więc możemy przystąpić  

do procedowania zmian w planie miejscowym.  

Rada jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XLIV/360/14 w sprawie przystąpienia do sporządzenia Zmiany 

Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Działdowo dla obszarów  

we wsiach Filice-Klęczkowo-Pożary-Wilamowo-Krasnołąka. 

Uchwala stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Wójt Gminy  odwołał się do tego typu inwestycji informując, że doprecyzowano mniej więcej 

obszary dla turbin wiatrowych, które mogą a niekoniecznie muszą powstać.  

W Grzybinach planowane były 24 turbiny, po wprowadzaniu różnych ograniczeń zostało 14. 

Tak samo w tym przypadku, gdzie planowano 7 turbin.  

 

Ad. pkt 22 

Wójt Gminy  poinformował, że zmiany dotyczą trzech wniosków o przeznaczenie działek 

pod funkcję mieszkaniową. Jedna działka leży na terenie miejscowości Burkat i dwie  

na terenie Komornik. 

Rada jednogłośnie podjęła 

Uchwała Nr XLIV/ 361/14 w sprawie przystąpienia do sporządzenia Zmiany Miejscowego 

Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Działdowo dla obszarów we wsiach: Burkat, 

Komorniki.  

Uchwala stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad. pkt 23  

Kierownik D.Smereczyńska poinformowała, że wprowadzono niewielką zmianę,  

która dotyczy liczby godzin pracy dyrektorów. W przypadku 6-8 oddziałów było 5 godzin, 

natomiast teraz zmieniono na 4.   Dotyczy to głównie dyrektorów, którzy są nauczycielami 

wychowania fizycznego. Odchodzimy od nadgodzin dla dyrektorów. 

Rada jednogłośnie podjęła 

Uchwała Nr XLIV/ 362/14 w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin dla dyrektorów i wicedyrektorów, określenia 
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obowiązkowego tygodniowego wymiaru zajęć dla pedagogów, psychologów, logopedów, 

doradców zawodowych oraz norm zatrudnienia nauczycieli biblioteki szkolnej  

i nauczycieli świetlicy w szkołach i placówkach, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Działdowo. 

Uchwala stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 
Ad. pkt 24  

Kierownik D.Smereczyńska poinformowała m.in. o przeznaczeniu środków pochodzących  

z funduszu alkoholowego: finansowanie posiedzeń Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, szkolenia dla nauczycieli i członków GKRPA, finansowanie 

programów prowadzonych w szkołach, opłacanie skierowań osób uzależnionych na leczenie, 

obsługę spraw w sądzie.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 
Ad.pkt 25 

Kierownik B.Ziółkowska-Wójcicka  przedstawiła sprawozdanie z działalności Ośrodka 

Pomocy Społecznej za  rok 2013. 

Sprawozdanie stanowi złącznik nr 23 do protokołu. 

 
Ad. pkt 26 

Kierownik B.Stachowiak przedstawiła sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki 

Publicznej za 2013 rok . Poinformowała o zmianach kadrowych, zmniejszeniu liczby etatów.  

Sprawozdanie stanowi złącznik nr 24 do protokołu 

 
Ad. pkt 27  

Kierownik M.Skała przedstawiła sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury 

 i Sportu za 2013 rok. Sprawozdanie stanowi złącznik nr 25 do protokołu 

 
Ad. pkt 28  

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2013 stanowi załącznik nr 26  

do protokołu. 

 
Ad. pkt 29 

Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Gminy za rok 2013 stanowi załącznik  

nr 27 do protokołu. 
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Ad. pkt 30 

Wójt Gminy   poinformował, że projekt dotyczy wycofania się z prac nad danym obszarem. 

Jeżeli są uzasadnione sprawy i przyczyny jesteśmy w stanie wycofać się z wcześniej podjętej 

decyzji, tj. uchwały  dot. miejscowości Pierławki (była podjęta uchwała o przystąpieniu  

do zmian w planie dot. usytuowania turbin wiatrowych). 

W związku z zaistniałą sytuacją  i trudnymi rozmowami z inwestorem, dyskusją nad 

odległościami, odstępujemy od projektu.  

Rada jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XLIV/363/14 zmieniającą uchwałę nr XXVI/190/12 Rady Gminy Działdowo 

z dnia 2 października 2012 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Działdowo. 

Uchwała stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 
Ad.pkt 31 

Sprawy bieżące 

 
Radny P.Stańczak informując o zmianach na drodze wojewódzkiej w Uzdowie, zapytał czy 

zmiany w ruchu na drogach wojewódzkich są uzgadniane.   

Wójt Gminy  poinformował, że większość zmian jest uzgadniana jednak w tym przypadku 

gmina nie została poinformowana o zmianach.  

Radny P.Stańczak  wspomniał o zakazie zatrzymywania się przy sklepie, co stanowi 

problem.  

Wójt Gminy  przekazał, że kierownik G.Małachowski skontaktuje się z zarządem dróg 

wojewódzkich.  

Sołtys E.Walewacz zapytała o remont boiska w Wysokiej. 

Wójt Gminy  poprosił o cierpliwość. Powiedział, że w czasie wakacji dzieci zapewne będą 

chciały korzystać z boiska. Jednak, aby zmodernizować boisko trzeba będzie zniszczyć 

murawę. Sprawa pozostaje do przedyskutowania.   

Sołtys W.Nadwodny zapytał czy jest planowany remont świetlicy w miejscowości Niestoja.  

Wójt Gminy  poinformował, że świetlica objęta jest termomodernizacją. Wniosek został 

złożony, czekamy na rozstrzygnięcie. Wpłynęło ponad 300 wniosków. Jeżeli uda się 

pozyskać środki będziemy mieli mało czasu na realizację. Termin zamknięcia projektu to 

wrzesień przyszłego roku.  
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Radna E.Lipowska w związku z realizowaną kanalizacją poprosiła o zorganizowanie 

spotkania z mieszkańcami wsi Kurki (przed rozpoczęciem podpisywania umów).  

Radna T. Majorowska poinformowała o potrzebie zorganizowania spotkania również  

w miejscowości Kisiny. Zwróciła uwagę na wysoką cenę przyłącza do budynku.  

Sołtys B.Recki zapytał czy wiadomo dlaczego rozebrano przystanek w Zakrzewie. 

Wójt Gminy  wyjaśnił, że przystanek był zniszczony, dlatego go zdemontowano.  Jeżeli 

będzie potrzebny, na pewno postawimy wiatę. Na dzień dzisiejszy mieszkańcy z niego nie 

korzystają.  

Kierownik M.Skała  przekazała komunikaty na temat organizowanych zawodów 

wędkarskich 23 maja b.r., bezpłatnego kursu komputerowego dla osób pow. 45 r. życia,  

  Turnieju Wsi, zaplanowanym na 14 czerwca b.r. oraz obchodach 100 rocznicy wybuchu I 

wojny światowej. 

Wójt Gminy  podkreślił, że nie obchodzimy szumnie 100 rocznicy wybuchu I wojny 

światowej, ale chcemy zaakcentować, że działania odbywały się na tych terenach, zwłaszcza 

w rejonie Uzdowa. W związku z tym, że w Uzdowie znajduje się obelisk, odbędzie się tam 

uroczystość w formie akademii, mszy świętej. Ponadto radni organizują również rajd 

rowerowy po cmentarzach. Jest to trzydniowy wyjazd, z którego przedstawią sprawozdanie. 

Obchody słabo propagowane są przez urząd marszałkowski, gdzie deklarowaliśmy swój 

udział. Większa uroczystość odbędzie się na terenie  gminy Kozłowo, prawdopodobnie  

w Szkotowie. Wójt Gminy chciałby wprowadzić małą inscenizację działań wojennych.  

 

Ad. pkt. 32 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy M.Zieliński o godz. 13.15 

 dokonał zamknięcia XLIV Sesji Rady Gminy  

 

   Protokołowała:                                                                   Przewodniczył              
Marta Patalon                                                                                      Mirosław Zieliński 
  /Referent/                                                                               /Przewodniczący Rady Gminy/                                                


